

Title (en)

Working cylinder for activation of ventilating and fire protection valves.

Title (de)

Arbeitszylinder für die Betätigung von Lüftungs- und Brandschutzklappen.

Title (fr)

Cylindre de travail pour la commande des clapets de ventilation et de protection contre les incendies.

Publication

EP 0455012 A1 19911106 (DE)

Application

EP 91105703 A 19910410

Priority

DE 4013953 A 19900430

Abstract (en)

In a working cylinder in the form of a pneumatically operable cylinder for the activation of ventilating and fire-protection valves, a catch plunger (25; 97) is provided, and, when the piston rod (5) is extended in the event of fire, a catch element (17, 23) arranged on the piston (3) of the working cylinder reaches behind the catch plunger (25; 97) in such a way that the ventilating and fire-protection valve moved into the open position by the working cylinder remains in the open position. A manipulating valve (31; 83) preferably located on the housing or on the catch mechanism of the working cylinder and fed by the working pressure of the working cylinder is provided for unlocking the catch plunger. At a predetermined maximum value of the pneumatic pressure, the manipulating valve shifts into a position in which the catch plunger can be moved into the catch position under the effect of spring force or with the assistance of pneumatic pressure force. After a preceding drop in pressure and during renewed pressure build-up, the catch plunger can be moved counter to spring force by means of the manipulating valve (31; 83) into an unlocked position in which the piston (3) of the working cylinder can be moved free of locking between extended and retracted position in order to open or close the ventilating and fire-protection valve (n). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Arbeitszylinder in Form eines pneumatisch beaufschlagbaren Zylinders für die Betätigung von Lüftungs- und Brandschutzklappen ist ein Rastierstöbel (25;97) vorgesehen, bei welchem bei ausgefahrener Kolbenstange (5) im Brandfall ein am Kolben (3) des Arbeitszylinders angeordnetes Rastierelement (17,23) hintergreift, derart, daß die durch den Arbeitszylinder in offene Position bewegte Lüftungs- und Brandschutzklappe in geöffneter Position verbleibt. Zum Entriegeln des Rastierstöbels ist ein vorzugsweise am Gehäuse oder am Rastiermechanismus des Arbeitszylinders befindliches Schaltventil (31;83) vorgesehen, welches vom Arbeitsdruck des Arbeitszylinders gespeist ist. Das Schaltventil schaltet bei einem vorbestimmten Maximaldruckwert des pneumatischen Druckes in eine Position um, in welcher der Rastierstöbel unter Einwirkung von Federkraft bzw. unter Unterstützung pneumatischer Druckkraft in die Rastierposition bewegbar ist. Mit Hilfe des Schaltventils (31;83) ist der Rastierstöbel nach vorangegangener Druckabsenkung und bei erneutem Druckaufbau gegen Federkraft in eine entriegelte Position bewegbar, in welcher der Kolben (3) des Arbeitszylinders verriegelfrei zwischen ausgefahrener und zurückgezogener Position bewegbar ist, um die Lüftungs- und Brandschutzklappe (n) zu öffnen oder zu schließen. <IMAGE>

IPC 1-7

F15B 15/26

IPC 8 full level

F15B 15/26 (2006.01)

CPC (source: EP)

F15B 15/261 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] US 3033171 A 19620508 - ENGELBRECHT JOHN H, et al
- [Y] DE 1751159 A1 19710422 - RUDOLF GEIGER PRAEZ S DREH UND
- [A] DE 3609765 A1 19870924 - COLT INT HOLDINGS [CH]
- [A] EP 0032363 A1 19810722 - MECMAN AB [SE]
- [A] US 3398651 A 19680827 - FOLMER FRANK F

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0455012 A1 19911106; DE 4013953 A1 19911031

DOCDB simple family (application)

EP 91105703 A 19910410; DE 4013953 A 19900430